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                    Zprávy z jednání Rady obce č. 21/11/15( 11.11.2015) 
                                                       J. Hahner, E. Buchová 
Projednáno 
Smlouva o výpůjčce 
RO projednala návrh Smlouvy o výpůjčce mezi Obcí Strašice a Sdružením měst a obcí POLYGON ohledně 
výpůjčky dvou kusů kontejnerů na bioodpad pořízených z prostředků OPŽP. Kontejnery o objemu 10 m3 budou 
umístěny na veřejném prostranství a budou sloužit ke sběru bioodpadu rostlinného původu. 
RO Smlouvu o výpůjčce mezi Sdružením měst a obcí POLYGON a Obcí Strašice schválila. 
 
Žádost o pronájem tělocvičny – Mgr. J. Monhart 
RO projednala žádost o pronájem tělocvičny dne 10.1.2016 z důvodu pořádání florbalového turnaje. 
Vzhledem k tomu, že v neděli je hrací den oddílu stolního tenisu, je třeba, aby si žadatel zajistil přeložení na jiný 
den, nebo aby došlo k dohodě s oddílem stolního tenisu. 
RO žádost o pronájem tělocvičny vzala na vědomí. 
 
Záměr pronájmu – gynekologická ordinace 
Starosta obce informoval o zájmu Nemocnice Hořovice, a.s. provozovat gynekologickou ordinaci ve zdravotním 
středisku ve Strašicích. Vzhledem k těmto skutečnostem je třeba zveřejnit záměr pronájmu této ordinace. 
Předpokládané zahájení činnosti je od ledna 2016. V souvislosti s novým pronájmem byl vznesen požadavek na 
úpravu prostor, a to na výměnu lina a vymalování v designu, který používá Nemocnice Hořovice, a.s. Tato 
investice bude zahrnuta do rozpočtu obce. 
RO záměr pronájmu gynekologické ordinace v budově č.p. 216 schválila. 
 
Rozbor hospodaření – MŠ Strašice  
RO projednala rozbor hospodaření MŠ Strašice k 30.9.2015. Z rozpočtu obce bylo školce poskytnuto k 30.9. 600 
tis. Kč, což činí 54% rozpočtované částky. 
RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 30.9.2015 schválila. 
 
Rozbor hospodaření – ZŠ Strašice 
RO projednala rozbor hospodaření ZŠ Strašice k 30.9.2015. Z rozpočtu obce bylo škole poskytnuto k 30.9. 1,8 
mil. Kč, což činí 50 % rozpočtované částky. Ve škole došlo během letních prázdnin k výměně části osvětlení 
v celkové výši 265 tis. Kč a výměně lina za 197 tis. Kč. Dále byla pořízena myčka nádobí v hodnotě 100 tis. Kč. 
RO Rozbor hospodaření ZŠ Strašice k 30.9.2015 schválila. 
 
Rozpočtové provizorium obce Strašice 
RO projednala pravidla Rozpočtového provizoria obce Strašice na rok 2016. Tato pravidla budou dále 
projednána na jednání ZO dne 25.11.2015. Rozpočet obce na rok 2016 bude připraven po stanovení skutečných 
příjmů a výdajů za rok 2015. 
RO pravidla rozpočtového provizoria obce Strašice na rok 2016 vzala na vědomí. 
 
Rozpočtový výhled obce Strašice 
RO projednala Rozpočtový výhled obce Strašice na roky 2017 a 2018. Rozpočtový výhled je zpracován dle 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. Výhled zahrnuje předpokládané příjmy a 
výdaje v roce 2017 a 2018. Příjmy jsou plánovány ve výši 52 mil. Kč, výdaje ve výši 45 mil. Kč, z toho 5 mil. 
Kč na investice. Na splátky úvěrů je vyčleněna částka 6,5 mil. Kč. 
RO Rozpočtový výhled obce Strašice na roky 2017 - 2018 dle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů schválila. 
  
Žádost o zrušení výpovědi – A. Havlová 
RO projednala žádost o zrušení výpovědi nájmu bytu v domě č.p. 499. Žadatelka napravila protiprávní jednání a 
žádá o zrušení obdržené výpovědi. Důvodem zaslání výpovědi bylo to, že byt byl dále pronajímán bez schválené 
podnájemní smlouvy. 
Výpověď z bytu nelze v tomto okamžiku zrušit, lze schválit novou nájemní smlouvu. 
RO  žádost o zrušení neschválila. 
 



Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala Zprávu ze zasedání Bytové komise č. 11/2015 ze dne 4.11.2015. Komise doporučila přidělit byt 
2+1 v č.p. 490 panu S. Hillovi a byt 2+1 v č.p. 440 slečně A. Nodžakové. Komise dále doporučila převod 
nájemní smlouvu na paní A. Linhartovou. Příští jednání komise proběhne 2.12.2015. 
RO přidělení bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 4.11.2015schválila. RO  převedení nájemní smlouvy 
na A. Linhartovou dle doporučení Bytové komise ze dne 4.11.2015 schválila. 
  
Změna obecně závazné vyhlášky 
RO projednala návrh změny obecně závazné vyhlášky ohledně platby místního poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. V souvislosti se 
změnou zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, je třeba změnit i tuto vyhlášku. Změna se týká rozsahu 
osvobození od poplatkové povinnosti a dále oblasti odpovědnosti za neuhrazení poplatku nezletilých osob. 
RO návrh OZV č. 4/2015, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů vzala na vědomí. 
 
Zrušení obecně závazné vyhlášky 
RO projednala návrh na zrušení obecně závazné vyhlášky č. 3/2012, o místním poplatku ze vstupného v obci 
Strašice. Vzhledem k nízkým příjmům z tohoto poplatku RO navrhuje tuto OZV zrušit. 
RO návrh OZV č. 5/2015, kterou se ruší OZV č. 3/2012, o místním poplatku ze vstupného v obci Strašice vzala 
na vědomí. 
 
Rozpočtové opatření obce Strašice č. 7-2015 a č. 8-2015 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 7-2015 a č. 8-2015. Rozpočtové opatření č. 7-2015 zahrnuje 
vyrovnání položek v rámci jednotlivých odvětví. Rozpočtové opatření č. 8-2015 zahrnuje výši investičních 
výdajů na revitalizaci zahrady v mateřské škole. Příjem dotace byl schválen v rozpočtovém opatření č. 6-2015. 
Dále byla navýšena příjmová část v oblasti prodeje služeb – poskytování elektrické energie v kasárnách, 
v souvislosti s tím byly navýšeny i výdaje na této položce. 
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice č. 7-2015schválila. RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
8-2015vzala na vědomí. 
 
Žádost o odpis pohledávek 
RO projednala žádost Finančního odboru OÚ Strašice ohledně odepsání pohledávek za neuhrazený poplatek za 
svoz komunálního odpadu ve výši 9.918 Kč za roky 2009-2014. Dále RO projednala žádost o odpis pohledávky 
ve výši 3.614 Kč za neuhrazené faktury za vyhrazené parkovací místo. Vzhledem k situaci nelze tyto pohledávky 
vymáhat (úmrtí, nezabavitelné dávky, povoleno oddlužení). 
RO odpis pohledávek dle žádostí č.j. 1646/15 a 1647/1 schválila.  
 
Program jednání ZO 
RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice ve středu dne 25.11.2015. RO navrhla, aby se jednání ZO 
řídil následujícím programem: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Zpráva starosty obce o činnostech organizací, jichž je obec Strašice členem 
6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.9.2015 
7. Rozpočtové opatření č. 6-2015, č. 7-2015 a č. 8-2015 
8. Rozpočtové provizorium obce Strašice na rok 2016 
9. Rozpočtový výhled obce Strašice na roky 2017-2018  
10. Prodej majetku obce 

a) návrh změny podmínek prodeje budov společnosti H.R.S. a.s. 
11. Projednání změny OZV – o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
12. Projednání zrušení OZV – místní poplatek z vstupného v obci Strašice 
13. Zpráva Kontrolního výboru 
14. Kontrola usnesení 
15. Interpelace zastupitelů 
16. Návrh usnesení 
17. Závěr 

RO  předběžný program jednání ZO Strašice dne 25.11.2015 schválila. 



Přichází poklidný vánoční čas 

    Po čtyři předvánoční neděle 
zapalujeme jednu svíci na 
adventním věnci a pomalu 
vyhlížíme příchod letošních vánoc. 
Přejme si, aby ten letošní vánoční 
čas byl prostý všech špatných a 
nepříjemných událostí a abychom 
se v klidu a ve zdraví dočkali 
příchodu roku nového, roku 2016. 
Pro naši obec je konec prosince a 
začátek ledna vskutku historický, 
protože úderem silvestrovské 
dvanácté hodiny se strašické katastrální území zvětší ze současných 790 hektarů na 3480 hektarů. Po 
prvním lednu budeme tedy spravovat kromě stávajícího katastru také historické území Strašic, až do 
oblasti vrcholu Kočka.  Tento vrchol, se svými 789 metry se stane nejvyšším bodem našeho 
katastrálního území. Dále bude v našem katastru území Zadní Záběhlé, malá část Kolvína a celé 
bývalé katastrální území zaniklé obce Padrť. Mimo stávající sousedy (Dobřív, Medový Újezd, Mýto a 
Těně) budeme mít nově společnou hranici s obcemi Skořice, Věšín a Nepomuk. Pro nás pro všechny 
bude obrovský závazek ochránit a řádně spravovat toto nové území. Ochránit ho z hlediska 
nezastavěnosti a ochrany přírody i vodních zdrojů. Prožíváme tedy vskutku historické, přelomové 
období pro naší milovanou obec Strašice a věříme, že se s tímto závazkem, který si dáváme pro 
generace příští, úspěšně vypořádáme.  

     Vážení strašičtí občané, dovolte mi, abych Vám popřál klidné a šťastné vánoční svátky a také  
hodně zdraví a úspěchů do roku 2016. 

                                                                                                      Jiří Hahner - starosta obce  

Informace starosty 

Vzhledem ke změněné situaci na území rušeného vojenského újezdu Brdy a vzniku CHKO Brdy nastane nový 
režim provozu na účelových komunikacích na území bývalého vojenského újezdu Brdy.  Od 1.1.2016 bude na 
tomto území zákaz vjezdu všech motorových vozidel. Většina komunikací bude opatřena závorou a zákazovou 
dopravní značkou s dodatkovou tabulkou. Účelové komunikace bývalého vojenského újezdu Brdy mají vjezd 
povolen: 

1) Vozidla integrovaného zásahového systému 
2) Vozidla armády ČR v rámci výcviku 
3) Vozidla státního podniku VLS  
4) Vozidla vlastnící povolení k vjezdu a stání v lesích vydané VLS. 

Časově omezené povolení k vjezdu a stání motorového vozidla v lexsích bude od 1.1.2016 vydávat VLS, 
ředitelství divize Hořovice, Slavíkova 106, 262 23 Jince, na základě písemné žádosti. Aby mohla být žádost 
kladně vyřízena musí žadatel  uvést oprávněný důvod k vjezdu a to zejména:  

1) Státní správa ( např. vozidla CHKO) 
2) Výkon práce na dotčeném území 
3) Hospodářská činnost nebo služby pro vlastníka nemovitosti 
4) Činnost obce na katastrálním území obce, obsluha obecního majetku. 

                                                                                                          Jiří Hahner  Starosta obce 



                                                                                                                               

 

                                                                  371 585 731 

Vyhodnocení – informační zpráva za měsíce říjen a listopad 2015 
 Za měsíce říjen a listopad  řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava:        46 x přestupek –  řešeno v blokovém řízení  
                          37 x  oznámení odboru dopravy 
                           1 x zadržení osoby bez ŘO 
                           2 x přestupek cyklisté  
 Veřejný pořádek:     12 x přestupek  
Občanské soužití:        2 x  přestupek  
Proti majetku:              5 x  přestupek -1x oznámení PČR (trestný čin) 
OZV č.3:                       6 x přestupek 
OZV č.4:                        9 x přestupek - 1x odvoz na PAZS 
Nález věci:                      1x klíče, 1x peněženka s doklady, registrační značka 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu:     1 x 
Řešení stížnosti občanů:   5 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  4 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  1 x   
 

Vážení občané, 
 v prosincovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice. 

Veřejný pořádek 

  

 

 

 

 

 

 

 

Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu z domů, vytváření černých skládek po jednotlivých 
částech obce. Stále velký problém zůstává pro některé občany odvést svůj odpad do sběrného dvora. 

V sídlišti za Spartakem plechové nádoby (popelnice), které porazil pes a následně jeho majitel tento nepořádek 
uklidil. Když už se někdo rozhodne odvést materiál do sběrného dvora mimo pracovní dobu, ať ho nechá před 
branou (lednice, televize, pneu, pohovka). Vždyť pracovník sběrného dvora ho uklidí. 

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

 



Trestná  činnost  

 

 

 

 

 

 

 

 

Páchání trestné činnosti mělo tyto podoby: úmyslné poškozování cizí věci (osobního automobilu, dopravní 
značky, odpadového koše), drobné krádeže, poškození zařízení SD - zábradlí, lavice, stoly, neoprávněné vniknutí 
do objektu v kasárnách, krádež automobilu, jízda bez řidičského oprávnění a další… 

Doprava  
Z důvodu bezpečnosti řidičů na pozemních komunikacích a jako prevence ohrožování dalších účastníků 
silničního provozu Vás žádáme o včasnou výměnu letních pneumatik za zimní, a to v době od 1.11. 2015  do 
31.3. 2016 -  podle novely zákona o provozu na pozemních komunikacích. Dále je třeba připomenout, že na 
komunikacích zůstává spadané listí a bláto z polí a že povrch vozovky je nebezpečně kluzký. Proto je zapotřebí 
rychlost zpomalit a přizpůsobit ji tak povaze stavu komunikací. 
 
Upozornění 
Blíží se oslavy Mikuláše, závěr konce roku 2015 a s tím i oslavy Nového roku, které někteří slaví odpalováním 
petard, světlic a dalšího pyrotechnického materiálu. Při tom stále častěji dochází k újmě na zdraví, nejčastěji 
popálením. S tímto někdy nebezpečným materiálem přicházejí do styku i děti, které si jej koupí v obchodech bez 
vědomí rodičů, ale byly i případy, kdy o tom rodiče vědí a děti se tím chlubí. Potom střílí v okolí obytných 
domů, veřejných zařízení a objektů. Proto žádáme tímto rodiče, aby tomuto nebezpečnému jevu zabránili a dbali 
o zdraví  nejen svých dětí,  ale i dalších občanů a také zvířat. Je zakázáno používat pyrotechniku v blízkosti 
obytných domů a budeme tuto skutečnost kontrolovat. Pyrotechniku II. třídy nebezpečnosti si mohou zakoupit 
pouze osoby starší 18 let. Třída I. stupeň nebezpečnosti je určena pouze pro osoby starší 15 let. 

Občany žádáme, aby při používání pyrotechnických prostředků dodržovali zásady bezpečnosti, které jsou 
uvedeny na zadní části výrobků, a neohrožovali tak zdraví své, jiných osob a zvířat. Také je třeba vyvarovat se 
škod na majetku. Povinností každého je úklid, tedy likvidace použitých pyrotechnických prostředků do sběrných 
odpadních nádob  - nelze je nechat na volném prostranství, protože by se jednalo o přestupek proti veřejnému 
pořádku, a to zanedbáním povinnosti úklidu. Nevyhořelé části pyrotechniky (zapalovače) jsou navíc jedovaté a 
po požití zvířetem může dojít k jeho otravě.    

Vážení občané, 
na závěr roku 2015 mi dovolte za celý kolektiv Obecní policie Strašice popřát Vám příjemné prožití svátků 
vánočních, mnoho štěstí, zdraví, osobních a pracovních úspěchů v novém roce 2016. 

Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice             

 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského 
domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou 
adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-barnak.pdf 
 



ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠIC ZA M ĚSÍC ŘÍJEN 2015 

Zanedbání povinné výživy 
Podezření ze spáchání trestného činu zanedbání povinné výživy přijali v říjnu hrádečtí policisté. 54letý muž 
z Hrádecka si nemá od ledna roku 2013 do současné doby řádně plnit svoji vyživovací povinnost vůči svému 
nezletilému synovi, ačkoliv mu tuto povinnost stanovil soud. Dlužná částka na výživném přesáhla padesát tisíc 
korun. Policisté ve věci zahájili úkony trestního řízení a muž si již převzal záznam o sdělení podezření 
z uvedeného trestného činu. Případ policisté vedli ve zkráceném přípravném řízení. 

Krádeže  
Hrádečtí policisté prověřují podezření ze spáchání přečinu krádeže. Dosud neznámý pachatel se měl dne 9. října 
v době od 16:00 do 13:45 hodin vloupat do výherního automatu ve Strašicích, ze  
kterého odcizil hotovost přes 2 500 korun. Policisté jednání neznámého pachatele kvalifikovali jako podezření ze 
spáchání přečinu krádež, zahájili úkony trestního řízení, případem se nadále zabývají a po pachateli pátrají.  

Podezření ze spáchání přečinu krádeže přijali policisté z Hrádku dne 21. října. Dle prvotního oznámení si měl 
neznámý pachatel přivlastnit notebook v hodnotě téměř dvacet tisíc korun. Ke krádeži mělo dojít na ubytovně, 
kdy pachatel měl zájmovou věc odcizit z uzamčeného pokoje. Případ policisté prověřovali pro podezření ze 
spáchání přečinu krádeže a pachatele tohoto skutku se jim podařilo odhalit. Měl jím být spolubydlící, který si za 
své jednání převzal záznam o sdělení podezření. V případě uznání jeho viny může být v pravomocném 
rozhodnutí potrestán až dvouletým pobytem za mřížemi.  
 
Maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání  
Mařit rozhodnutí úřadu měl 22letý muž, který usedl na místo řidiče a s vozidlem Škoda Felicia jel v prvním 
případě 25. října z okresu Pelhřimov do Prahy a dojel až do obce Strašice. Ve druhém případě se muž se stejným 
vozidlem pohyboval na územní Rokycanska, kdy byl 26. října krátce před šestou hodinou večer zastaven a 
kontrolován hlídkou hrádeckých policistů. Policisté při šetření zjistili, že podezřelý měl porušit úřadem uložený 
zákaz činnosti, který má platnost až do roku 2017. Muž ale dále rozhodnutí úřadu nerespektoval a v protiprávním 
jednání pokračoval. O den později byl totiž opět přistižen hlídkou hrádeckých policistů. Policisté muže zadrželi a 
muž si převzal záznam o sdělení podezření ze spáchání trestného činu maření výkonu úředního rozhodnutí a 
vykázání.  

Zpracoval: 
nprap. Hana Kroftová 

Oznámení  
 
Ve středu 16. prosince v zasedací místnosti Obecního ú řadu ve Strašicích, od 
14 do 16 hodin budou pracovníci Finan čního ú řadu v Rokycanech prezentovat 
našim ob čanům možnost úhrady dan ě z nemovitosti prost řednictvím služby 
SIPO. Zveme ob čany v uvedené dob ě k získání informací o dané služb ě.  
 

Změna doby poskytování poradenství v sociální oblasti 

Informace pro občany v sociální oblasti budou od prosince poskytovány vždy 1. úterý 
v měsíci, od 14.00 do 15.00 hodin, v prvním patře obecního úřadu ve Strašicích. Tyto 
informace bude poskytovat slečna Bc. Lucie Šujanová, DiS., referentka Úřadu práce ČR 
v Rokycanech.  

Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                              
                                                                                  Barňák vychází jednou v měsíci. 
 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc listopad 

Kouzelník ve školní družině 
     
 Na konci měsíce října se ve školní družině se kouzlilo. 
Navštívil nás kouzelník Frančesko a jeho partnerka 
Otuška. Na programu bylo nejen kouzlení, ale také černé 
divadlo, hry a různé triky.  
     Děti byly také nadšené z obrovského slona Bimba 
nebo tančící žížaly. Představení bylo pro děti nejen 
zábavné, ale také se na programu samy podílely. Celý 
program byl doprovázen dětským smíchem, což je důkaz, 
že se kouzelník opravdu dětem líbil. 
                                                                       Eva Buchová 
 
Dušičkové strašení na 1. stupni 
     V pondělí dne 2. listopadu se na prvním stupni naší školy strašilo. Děti z 5. třídy se převlékly do kostýmů různých 
strašidel a obcházely během první hodiny jednotlivé třídy. A tak se to jen hemžilo zombíky, duchy, upíry a dalšími 
strašidelnými bytostmi a tvory. Nejprve všichni za dveřmi spustili strašidelný povyk a kvílení. Poté vešli dovnitř, seřadili se 
před tabulí a zarecitovali strašidelnou 
báseň.  
     Protože ale byla strašidla hodná a 
rozdávala bonbony, nikdo strachy 
neplakal, naopak ve třídách vládla 
veselá nálada a některé malé děti také 
přišly do školy v převlecích. Bonbon 
od strašidel byl kouzelný: pokud ho 
snědl zlobivý chlapec, proměnil se 
v pavouka, zlobivá holčička se 
proměnila v ropuchu…. a tak nám na 
škole zůstaly jen samé hodné děti a 
pohádky je konec. 

(kolektiv žáků 
třídy 5.A 
s paní 
učitelkou M. 
Paulovou) 

Strašidla z 5.A 

Exkurze třídy 6.A na OÚ  
     Ve středu dne 4. listopadu zavítali na strašickou radnici žáci šesté třídy, aby se v rámci výchovy k občanství seznámili se 
základy fungování obce a jejích orgánů a také s činností 
OÚ.  
     Průvodci a přednášejícími byli žákům po celou dobu 
pan starosta obce Jiří Hahner a paní místostarostka Eva 
Buchová, kteří dětem poutavou a názornou formou 
objasnili základní principy fungování obecní 
samosprávy a seznámili je na konkrétních příkladech s 
prací orgánů obce (zastupitelstvo, rada, OÚ, komise 
obce…). Také je provedli budovou obecního úřadu, 
ukázali jim jednotlivé odbory a objasnili rozdíly mezi 
fungováním státní správy a samosprávy. Žáci navštívili 
rovněž obřadní a zasedací síň obecního úřadu, kde si 
mohli prohlédnout vystavenou obecní kroniku, vlajku 
obce, různé úřední dokumenty a množství map obce i 
jejího okolí. 
     V závěru setkání zodpověděl pan starosta žákům 
jejich otázky. Dětem se tato názorná výuka velmi líbila.         Mgr. Marcela Paulová 



Den otevřených dveří v 1.A 
 
V úterý dne 10. listopadu proběhl ve třídě 1.A “Den 
otevřených dveří” pro rodiče a veřejnost. Malí 
školáci se na událost nesmírně těšili. Rodičům a 
prarodičům předvedli ve dvou vyučovacích 
hodinách své dosavadní vědomosti a dovednosti ze 
čtení, psaní a počítání v hodinách českého jazyka a 
matematiky. O tom, že je škola baví, dozajista 
všechny přítomné přesvědčili.                  Mgr. 
Zuzana Andrlíková  

Den otevřených dveří v 1.A 
 
Vítězství mladých básníků z 5.A v soutěži na téma 
“Voda” 
     V úterý dne 10. listopadu zavítali do páté třídy 
dva zaměstnanci Vodohospodářské společnosti Sokolov - paní Petra Faustová a pan Jan Novák - aby odměnili osm páťáků, 
kteří zvítězili ve své kategorii v literární soutěži na téma “Voda”.  
Osmičlenná skupina žáků vytvořila společnou báseň, která na Rokycansku zvítězila v kategorii soutěžících 1. stupně.  
     Soutěže se zúčastnili tito žáci: Pavlína Převrátilová, Eliška Krchovová, František Lang, Adriana  
Málková, Viki Soóky, Nicol Andilová, Karolína Smolová, Michal Kros.  
Každý žák obdržel hodnotnou cenu – sportovní tašku, psací soupravu, kšiltovku, knihu a sportovní termoláhev na pití. Žáci 
byli z cen nadšeni, dokonce si za odměnu mohou příští rok prohlédnout zařízení vodárny s výkladem o tom, jak probíhá 
úprava pitné vody. 
     Předávání cen ve třídě 5.A byla přítomna paní ředitelka školy Mgr. Eva Válková, která pořídila z této akce fotografie. 
     Děkujeme žákům za vzornou reprezentaci školy a doufáme, že se opět do soutěže zapojí v příštím roce.                  
                                                                                                                                                                     Mgr. Marcela Paulová 
Text vítězné básně  “O vodě” 
Plave, plave rybička  
od našeho rybníčka. 
Schovala se u vrby,  
čekala tam na drby. 
 
Paprsky slunce  
hladinu proráží, 
pstruzi nad peřejemi  
na mouchy doráží. 
 
Voda stojí mnoho peněz,  
musíme s ní šetřit. 
Když ti z oka slza teče,  
musíme ji setřít. 
 
Teče voda shora 
do našeho dvora. 
Voda teče na paloučku, 
nateče nám do 
kloboučku. 
 
Vodu pijeme, 
z vody žijeme. 
Napijme se vody dost 
ještě jednou pro radost! 
                                                                                                                                      Vítězný kolektiv 5.A s cenami 
Policie ČR - kynologická ukázka  
    Dne 13. listopadu přijali žáci 1.A pozvání vedení MŠ Strašice ke společné účasti na ukázkách práce Policie ČR. Na hřišti 
TJ Spartak se tak naši prvňáčci spolu s dětmi z mateřské školy zúčastnili ukázky práce Policie ČR – skupiny služební 
kynologie Rokycany. 



     Pánové pprap.Michal Filip a nprap.Václav Košař předvedli dětem ukázku poslušnosti služebních psů a také zadržení 
nebezpečného pachatele. Psi Kámoš a Skipr si počínali bezchybně. Děti je bedlivě sledovaly a psi si u nich získali velký 
obdiv a respekt. 
     Ještě jednou děkujeme vedení MŠ Strašice, že pro děti tuto akci připravilo.                                     Mgr. Zuzana Andrlíková  
 
Studijní pobyt v Sidmouth 
     Na začátku měsíce listopadu jsem dostala skvělou možnost zúčastnit se studijního pobytu ve Velké Británii v rámci 
projektu “Jazykové vzdělávání žáků a učitelů ZŠ Strašice“ financovaného Evropskou unií. 
 Vybrala jsem si pro svou návštěvu Anglie malé přímořské městečko Sidmouth, které se nachází v hrabství Devon. 
Do Spojeného království jsem odlétala 31. října a již na londýnském letišti Heathrow jsem dostala první příležitost 
k procvičení své angličtiny. Cesta do Sidmouth trvala ještě asi další tři hodiny, cestou jsem měla možnost spatřit Stonehenge, 
o kterém vyprávím dětem na hodinách angličtiny. 
 Večer jsem se ubytovala u “své nové rodiny“, která byla velmi přátelská a laskavá a po první noci v britském 
ovzduší jsem v pondělí nastoupila do mezinárodní jazykové školy, kterou jsem navštěvovala po celé dva týdny svého pobytu. 
Každý den jsem měla výuku od 9 do 15.30 hodin. Škola, již jsem navštěvovala, “žije“ hlavně v období letních prázdnin, a tak 
v podzimním období, v době kdy jsem byla žákyní já, zde bylo pouze několik studentů. To byla velká výhoda, jelikož 
skupina studentů, které jsem byla součástí, byla málo početná a tím pádem jsme měli velkou možnost komunikovat a 
projevovat a procvičovat své schopnosti. Odpolední výuku jsem dokonce měla jen sama pro sebe, takže dva šedesátiminutové 
odpolední bloky byly pro mě největším přínosem. Získala jsem zde spoustu výukových materiálů, zásobník zajímavých 
komunikačních aktivit a metod pro 
svou výuku. 

Škola sice končila v půl 
čtvrté, ale odpolední program 
pokračoval většinou do večera, 
navštěvovali jsme různá města, přírodní 
krásy v okolí, scházeli jsme se na 
“cream tea party“, barbecue a večer 
hráli šipky v místním “pubu“. 
 Byla to úžasná zkušenost, 
která se snad ani nedá slovy popsat, 
jsem velmi vděčná za tuto příležitost a 
budu se snažit své poznatky a 
dovednosti, které jsem zde získala, 
využít ve své pedagogické praxi.                          
Mgr. Pavla Hrazdilová                                                               Paní učitelka Mgr. Pavla Hrazdilová se svými spolužáky 
 
Projekt „Rozumíme penězům“ 
    Také letos se žáci 7. a 8. ročníku zúčastnili projektu finanční gramotnosti s názvem “ Rozumíme penězům.“ V tomto 
školním roce projekt probíhal ve dnech 13. 
a 18. listopadu. Žáci byli rozděleni do 
modelových rodin a museli se vypořádat s 
následujícími tématy: 
7.A – Hospodaření domácnosti, Dovolená 
8.A – Zodpovědné zadlužování, Výhodné 
nakupování 
     V rodinách děti teoreticky i prakticky 
řešily různé problémy, které se mohou 
vyskytnout při hospodaření s penězi a při 
sestavování rozpočtu. 
Sedmáci se projektu účastnili poprvé, proto 
si nejprve museli vytvořit modelové rodiny 
a jejich rozpočet. Hlavním úkolem bylo 
ohlídat si rovnováhu příjmů a výdajů a ještě 
ušetřit na dovolenou. Žáci 8. tříd přemýšleli 
nad tím, jak se zodpovědně a bez rizik 
zadlužit a jak je možno výhodně nakupovat.  
     Získané poznatky musely jednotlivé rodiny přednést před porotou, která hodnotila kromě finančních dovedností také 
úroveň jazykového vyjadřování, zpracování prezentace a celkový dojem. Nejúspěšnější rodiny z každé třídy byly odměněny 



drobnými dárky. Žáci se tak na konkrétních příkladech učili odpovědně finančně rozhodovat, logicky argumentovat, 
orientovat se v informačních zdrojích a spolupracovat ve skupině.                                                           Mgr. Marcela Paulová 
 
Úspěch žákyně strašické školy v logické olympiádě 
     V měsíci listopadu probíhala krajská kola soutěže Logická olympiáda 2015. Logická olympiáda je soutěž pořádaná 
Mensou České republiky a je založená na logických úlohách, jejichž řešení vyžaduje samostatný a kreativní přístup. 
Nerozhodují zde naučené znalosti, ale schopnost samostatného uvažování a pohotového rozhodování, v čemž je tato soutěž 
unikátní. V letošním roce se soutěže zúčastnilo rekordních 58 265 soutěžících z 2909 škol z celé republiky.  
    Žákyně strašické školy Markéta Culková ze třídy 7.A obsadila v Plzeňském kraji 10. – 11. místo. Gratulujeme 
k tomuto krásnému výsledku! 
 
Olympiáda očima soutěžící: 
Soutěž se podobala matematické olympiádě, tady ale nemusíte být dobří v matematice - důležité je logické myšlení a důvtip. 
První kolo se dělá doma na počítači, během třiceti minut se musí vypracovat třicet příkladů a prvních padesát řešitelů z 
každé kategorie postupuje dál. Já jsem postoupila v kategorii B do krajského kola, které se konalo v Plzni. Celkem jsme 
museli vypracovat dva testy - první měl čtyři strany a měli jsme na něj půl hodiny, druhý byl rovněž čtyřstránkový, ale bylo na 
něj jen dvacet pět minut. Vybíralo se z několika nabízených odpovědí. Mezi oběma testy byla přestávka. První čtyři řešitelé 
postoupili do celostátního kola v Praze, já jsem skončila na 10. - 11. místě.                                             Markéta Culková, 7.A 

 
Do konce měsíce proběhly na škole ještě další akce, informovat o nich budeme v příštím vydání: 
� ve středu dne 25. listopadu proběhlo školní kolo dějepisné olympiády 
� dne 26. listopadu podnikli v rámci volby povolání žáci 9. třídy exkurzi do SOU Jeřabinova ulice v Rokycanech 
� dne 27. listopadu se druhá a šestá třída zúčastnily preventivně-výukového programu “Hasík” 
� ve dnech 24. - 27. listopadu probíhala v Rokycanech okresní kola ve florbalu, kterých se zúčastnila družstva žákyň a 

žáků druhého stupně 

Pozvánka na prodejní vánoční výstavu 

Ve dnech 9. a 10. prosince 

se uskuteční ve společenské místnosti 

ZŠ K. Vokáče Strašice prodejní vánoční výstava, 

po oba dny bude trvat od 14:00 do 17:00 hodin. 

Všichni jste srdečně zváni! 

 

Pozvánka na divadelní představení 

Dramatický kroužek ZŠ Strašice 

srdečně zve na divadelní představení 

„ Dlouhý, Široký a Krátkozraký“, 

které se uskuteční v SD Strašice ve středu dne 16. prosince od 17:00 hodin.  

Všichni jste srdečně zváni! 



 

Pozvánka na tradiční „živý Betlém“ 

Každoroční „živý Betlém“  

spojený se zpěvem vánočních koled 

proběhne před budovou školy  

v úterý dne 22. prosince od 15:00 hodin. 

Všichni jste srdečně zváni! 

 

Vážení čtenáři časopisu Barňák, 
 
vzhledem k tomu, že se opět rok velmi rychle sešel s rokem a na stránkách tohoto časopisu se setkáváme v tomto 
roce již naposledy, dovolte mi popřát Vám jménem vedení školy a celého pedagogického sboru příjemné a 
klidné prožití vánočních svátků a v novém roce 2016 pevné zdraví, hodně štěstí, pohody a příjemných chvil s 
informacemi a zajímavostmi z naší Základní školy Karla Vokáče ve Strašicích.                                                                                             
Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Zahrádkáři informují: 

Dne 24.11.2015 proběhla vyhlášená soutěž  Územním sdružením ČZS v Rokycanech „V nakládání 
okurek, čalamád a kompotů“. Soutěže se účastnilo 6 základních organizací. Pětičlenná hodnotící 
komise byla nezávislá a anonymní. Důslednou přejímkou přejímaných vzorků nezávislým komisařem 
byla zajištěna veškerá anonymita.  
   Soutěžilo se ve třech kategoriích: Kategorie kompoty- 13 vzorků – umístění  1.místo 
př.Sovadina- ZO Rokycany, 2. místo př. Pešťáková – ZO Strašice,  3.místo př. Sovadina – ZO 
Rokycany. Kategorie čalamády-zelenina 14 vzorků  -1.místo př.Vild -ZO Radnice, 2.místo 
př.Retová- ZO Rokycany, 3.místo př. Sovadina- ZO Rokycany. Za naší organizaci se dále 
umístili: 6.místo př.Müler a př. Hofmanová, 7.místo př.Hofmanová, 8.místo př.Čermáková. 
Kategorie okurky:  17 vzorků – 1.místo př.Hofmanová – ZO Strašice, 2.místo př.Ernest – ZO 
Břasy, 3.místo př. Neckář- ZO Osek. Za naší organizaci se dále umístili: 7.místo př. Pešťáková –
, 8.místo př.Prokůpek, 9.místo př. Čermáková, 10.místo př. Müler, 11.místo př. Šnaiberková. Jak 
následující výsledky ukazují, naši zahrádkáři jsou i na okresní úrovni dobře hodnoceni a to staví naši 
ZO mezi ty nejlepší organizace ÚS v Rokycanech. 

                                                                                                    Za ČSZ ZO Strašice Miroslav Hofman 

 



Pod naším okýnkem 

Všechny činnosti v naší mateřské 
škole provází mimo jiných 
námětů i čtyři roční období.  
Podzim svým charakterem nabízí 
spoustu možností k tvoření, 
vyrábění, pozorování  a tím 
rozvíjení  dítěte po všech 
stránkách.  V naší školce dbáme 
na učení prožitkem. Děti mají 
možnosti si plody podzimu 
osahat, prohlédnout, očichat, 
ochutnat, ale i zacvičit si s nimi 
nebo se o nich naučit  novou 
písničku.  Mohou je vytvářet 
z modelovací hmoty, nebo s nimi 
tiskat jako s razítky,  počítat je a 
třídit. Zkrátka je to velká práce.  V tomto duchu se nesl také celoškolní projektový den  „Koulelo se 
koulelo“. Paní učitelky Ivana Janoušková a Kateřina Sazimová ze třídy Sluníček připravily pro 
všechny zábavné dopoledne plné malování, přiřazování , manipulačních her a spousty zábavy. Děti 

z každé třídy si vždy za splnění úkolu 
odnesly jablíčko. Na závěr byli všichni 
odměněni sladkostí,  omalovánkou a 
hlavně zážitkem z hezkého dopoledne.  

Tento projektový den nebyl však 
jediným projektem, který se odehrával 
na území naší mateřské školy. Zároveň 
s probíhajícím podzimem se začala 
postupně měnit i zahrada naší mateřské 
školy. Byly odstraněny poškozené, či 
jinak nezdravé stromy a tím se celý 
prostor prosvětlil.  Nový domek na 
hračky i mnoho instalovaných herních 
prvků vzbudil velký zájem dětí i široké 

veřejnosti.  Možnost sledovat proces přeměny školní zahrady byl pro děti velmi vítaným a poučným 
zážitkem.  A tak už se všichni těšíme a o svoje prožitky se s vámi rádi podělíme. 

                                                                                                                   Alena Krausová, DiS. 

Redakce časopisu Barňák,  

   přeje všem čtenářům, spoluobčanům i návštěvníkům krásné a veselé prožití vánočních 
svátků. Do Nového roku pak přeje hodně zdraví a štěstí. Našim dopisovatelům pak 
přejeme inspiraci při psaní článků a těšíme se na další spolupráci v roce 2016.                                     
Za redakci Mgr. Tomáš Makaj a Eva Lexová 

Pokud chybí dobrá vůle, zbývá jen vztek a zášť 



 

      Nejsem zastáncem dlouhého, nic neříkajícího psaní (na to máme jiného pana zastupitele). Ráda 
bych však seznámila občany, jak to vidím po roce působení ve funkci místostarostky.  
      V obci jsme v letošním roce zrealizovali dva velké projekty. Prvním byla oprava části komunikací 
v Koutě, kde dotace MMR činily 6 254 921 Kč, z rozpočtu obce se zaplatilo 694 993 Kč. Druhým 
projektem bylo vybudování zahrady v přírodním stylu v místní mateřské škole, kde jsme z dotací EU 
získali 2 092 104 Kč, obec se na této stavbě podílela částkou 232 456 Kč.  
 V příštím roce bychom chtěli provést zateplení panelového domu č. 558. Financování bude hrazeno 
z dotací. Počítáme také s demolicí budov na koupališti a u hřiště Dukla. Rádi bychom chtěli dokončit 
opravy radnice a jejího okolí. 
 
V příštím roce bychom uvažovali také o zpracování projektové dokumentace: 
1.  oprava komunikace od p. Macháčka k hlavní komunikaci, dále pak k opravě komunikace  za 
hřištěm  Spartak a k opravě komunikace na Huti u p. Kupce. Financování těchto oprav bude hrazeno 
z dotací. 
2.  navrácení a zrestaurování kříže, který stával na rohu staré školy, dnes na rohu MŠ. Pan Kebrle ho 
nechal postavit na památku záchrany statku v roce 1865. Financování opravy kříže bude také hrazeno 
z dotace. 
3. vybudování parkoviště mezi mateřskou školou a základní školou 
4. rekonstrukce 2 bytů v panelovém domě č. 594 
5. revitalizace místa kolem vánočního stromu 
6. oprava zdi na hřbitově 
7. nasvícení kostela svatého Vavřince 
8. optimalizace tepelného hospodářství  
9. vybudování dětského hřiště u Společenského domu. Výstavba hřiště by měla být financována 
z dotací. 
 
     Zástupci naší strany vykonávají své funkce podle svého nejlepšího svědomí. Ale jak zpívá skupina 
Turbo: „ Kdo chce psa bít, vždycky najde si hůl“. Někdo se zřejmě již chytrým narodí, jiný získává 
zkušenosti po celý život. Přiznám se, že patřím mezi ty druhé a vůbec se za to nestydím.  
    Mezi ty první patří zřejmě zástupce Alternativy pan Nerad. Podle něj děláme všechno špatně. 
Pomluvy a lži, které šíří, jsou důkazem pouze toho, jak těžce se srovnává s realitou. Bláboly, které 
jsou výsledkem jeho nelogických rozumových pochodů, jsou přinejmenším úsměvné a já se jimi 
opravdu nehodlám neustále zabývat a reagovat na ně. Také jeho nízké EQ (pokud tedy ví, co to vlastně 
je), je důkazem toho, jak se chová k ostatním lidem. Koeficient emoční inteligence (EQ) je dvakrát 
důležitější než IQ, chcete-li se dostat tam, kam si přejete. Můžete si dovolit to ignorovat, pane 
zastupiteli?  
      Cestování je jistě pěkná věc, i já ráda cestuji, ale rozhodně nejsem cestovatelkou politickými 
stranami jako on. Já nejsem v ČSSD jen proto, abych byla místostarostou, jak o mně napsal. Jsem 
v této straně něco kolem dvaceti let a nehodlám ji měnit. Pan zástupce Alternativy asi už zapomněl 
nebo si nechce vzpomenout, kolika stranami prošel. Možná odešel sám, možná musel, to už dnes 
nikdo neví. Podstatné je to, že mění strany jako na běžícím pásu. Proč asi? Ale on si jistě najde 
vhodnou odpověď sám, jako vždy.  
    Proč se třikrát dotazuje na stejnou věc, tomu zkrátka také nerozumím. Že by už ztráta paměti? 
Příkladem je dosazení členky do bytové komise.  
Další úsměv vyvolává také jeho poslední argument na pronájem restaurace Společenský dům. Že by si 
zástupce Alternativy nezjistil všechny okolnosti, proč s posledními nájemníky byla ukončena smlouva, 
když má o všem tak skvělý přehled?  Nebudu mu to tady vysvětlovat, ale už z tohoto příkladu je vidět, 
jak pan zástupce Alternativy jedná. Všechno záměrně překroutí, schválně podává neúplné informace, 
mylně informuje čtenáře Barňáku a občany Strašic, a to jen proto, aby se za každou cenu zviditelnil. 
Jeho články na mě působí jako píchnutí komárem. Nejdřív to otravuje, pak to sice štípne, ale nakonec 
z toho nic není.  
Otevřená radnice? Nic proti, ale aby si zaměstnanci obecního úřadu nemohli dojít ani na oběd? Podle 
pana zastupitele Nerada mají být zaměstnanci na obecním úřadě pořád k dispozici občanům a obědvat, 
až tam nikdo nebude. Jak by to mělo v praxi vypadat?  Takže si dáte salát s rohlíkem v domnění, že 



právě teď nastala ta pravá chvíle. Když ale máte smůlu a někdo přeci jen dorazí, odložíte rohlík a 
budete doufat, že ho budete moci sníst později. Přijde-li však více lidí, je jasné, že se prostě v klidu 
nenajíte. Na teplý oběd rovnou zapomeňte, protože ohřívat ho několikrát, se vám nevyplatí. Druhou 
možností je naobědvat se, až přijdete z práce domů, to znamená třeba až v 17 hodin. Možná je na to 
někdo zvyklý z domova, ale nemůže to chtít po druhých. Každý má přeci právo obědvat teplé jídlo, a 
to v klidu!  
    Po zralé úvaze jsme již dávno přehodnotili i naše plány psát na web obce. Dohadovat se neustále 
s jedním člověkem pořád dokola, na to opravdu nemáme náladu a připadá nám to jako ztráta času. Je 
to stejné jako házet hrách na zeď. 
     Já jsem byla rodiči vychována tak, abych se za svoje chování nemusela stydět. Pan zastupitel 
Alternativy by se tak za své chování musel stydět v jednom kuse. Měl by začít spolupracovat 
s ostatními stranami na úrovni obecní politiky a ne politikařit na úrovni poslanecké sněmovny, kde 
krátkou chvíli pobýval.  
    Zastupitelstvo obce spolupracuje dobře, ale pokud se někdo chová způsobem jako již zmíněný pan 
zastupitel Alternativy, pak opravdu spolupráci se zástupci naší strany nemůže očekávat. Jak už jsem se 
zmínila hned na začátku, kde chybí dobrá vůle, pak zbývá jen vztek a zášť. 
 Jsem si vědoma, že jsem tímto článkem píchla do vosího hnízda, a tak očekávám reakce na tento 
článek v několika vydání Barňáku nebo Pytlíku. Reagovat na ně však nebudu. Napsala jsem, co jsem 
chtěla a více se k tomu nehodlám vyjadřovat. Dopisovat si s někým přes časopis mi totiž připadá 
hloupé. 
   Závěrem bych chtěla poděkovat panu starostovi Jiřímu Hahnerovi, který mi v mé funkci 
místostarostky vždy rád a ochotně pomáhá. Moje poděkování patří také členům komisí a výborů, ve 
kterých zástupci naší strany pracují. 
 
    A protože se blíží nejkrásnější svátky v roce, přeji Vám všem krásné a šťastné Vánoce a také hodně 
zdraví do příštího roku 2016. 
 
                                                                                                          Eva Buchová, místostarostka obce  

 
Z dějin zahrádkářů ve Strašicích 40. část 

Tentokráte se projdeme rokem 1945.  Výroční členská schůze se konala 18.února 1995 v Posádkovém 
domě armády za účasti 78 členů a rodinných příslušníků. Schůzi pozdravil za Republikovou radu 
přítel Míla Chrástka z Hrádku u Rokycan. Oficiálně předal Čestná uznání ÚV ČZS II. stupně pro 
organizaci. Rovněž vyznamenání III. stupně ČZS obdržel přítel Pálek při příležitosti jeho 70 narozenin 
a za dlouholetou práci pokladníka ZO. Organizace v tuto dobu měla 101 členů. V tomto roce opustili 
naše řady (zemřeli) přátelé: Abrahám Josef, Budařová Lidmila, Duchová Marie, Janků František, 
Končel František, Matysová Vlasta, Mikulík Bohumil. Byli přijati noví členové: Moc Josef, Šilhán 
Vlastimil, Abrahámová Marta, Veverková Marie, Kleinhamplová Zdena. O zrušení členství požádali: 
Hatlman František, Elicarová Jarmila, Pátková Inge. V tomto roce vegetační období – teplé jaro 
(květen 22-27 C) později  trvalé deště (od 30.5. do 18.6.) vytvořilo příznivé podmínky pro vznik 
houbovitých chorob – strupovitost, výskyt padlí, květopase a pilatek. Došlo k poškození listů, 
červivosti plodů, velký propad byl hlavně u jabloní, což mělo za následek malou úrodu a nekvalitní 
ovoce. V moštárně se oproti roku 1994 smoštovalo 10x méně ovoce. Rovněž ani v sadu se neurodila 
jablka. Třešní se sice urodilo dosti, nebyl však o ně zájem. Prodalo se jen za 985,- Kč, ostatní zůstaly 
na stromech. Všechny tyto důsledky se odrazily na finančním příjmů ZO který byl o 1.624,- Kč nižší 
než v roce 1994. V tomto roce byl doplněn výbor ZO na 11 členů o přítelkyni Michelovou za 
přítelkyni Vinšovou a o přítele Šilhána. Předsedou zůstal i nadále přítel Jan Vaněk, rovněž ostatní 
funkce se neměnily. Tento rok nebyl tedy celkově příznivý pro naše zahrádkáře a ani pro ZO. Uvidíme 
v příštím pokračování, jak dopadne rok 1996.                                       Za ČZS Miroslav Hofman 



Společný koncert Kolping-Jugendblaskapelle 
Hohenfels a Strašické Pohodovky –  

               5 let partnerství Hohenfelsu a Strašic 
 

 Je tomu již pět let, co byla uzavřena smlouva o 
partnerství mezi Strašicemi a bavorskou obcí Hohenfels. 
Tato obec byla pro Strašice jako obec vhodná pro navázání 
partnerských vztahů vytipována Společností Lva z 
Rožmitálu, z.s. Brzy se ukázalo, že volba byla správná - v Hohenfelsu jsme našli mnoho lidí, které 
oslovila naše výzva k vytvoření partnerství mezi našimi obcemi. Po několika víceméně zdvořilostních 
vzájemných návštěvách se spolupráce obou obcí rozvinula do vztahů na poli sportovním, kulturním, 

školském atd. O jednotlivých akcích 
bylo v tomto listu referováno. Velice 
cenné je i navázání mnohých osobních 
přátelství. 

 V rámci oslav výročí 
partnerství Hohenfelsu a Strašic se v 
sobotu 7. listopadu konal společný 
koncert Kolping-Jugendblaskapelle a 
Strašické Pohodovky. Akce začala již 
dopoledne, kdy hohenfelská kapela 
přijela na zámek Zbiroh, kde 
absolvovala zámecký prohlídkový 

okruh. Návštěvu zámku hodnotili naši hosté jako 
velice zajímavou. Po přejezdu do Strašic 
započaly přípravy obou kapel na společné 
vystoupení. Koncert zahájil předseda Kolping 
familie Hohenfels Dietmar Feuerer, starosta 
Strašic Jiří Hahner a Petr Kostner ze Společnosti 
Lva z Rožmitálu. Poté vystoupila Strašická 
Pohodovka pod vedením Ivo Čermáka, po ní 
zahrála Kolping-Jugendblaskapelle vedená 
kapelníkem Patrickem Siebenbornem a vrcholem 
koncertu bylo společné vystoupení obou kapel. 
Občané nejen Strašic, kteří se koncertu 
zúčastnili, jej hodnotili velice kladně jak svým 
potleskem, tak i v osobních vyjádřeních. 

 Jsem přesvědčen, že partnerství 
Hohenfelsu a Strašic je skvělým příspěvkem ke 
sbližování obou našich národů, které v minulém 
století na dlouhá desetiletí dělila tzv. železná 
opona. Věřím, že partnerství našich obcí se bude 
i v příštích letech zdárně rozvíjet. 

                                                     Jiří Kantor 



                Proč to asi dělá? 

Tak jako většina lidí, tak i my, udržujeme na místním 
hřbitově urnový hrob. Jsou v něm rodiče mé ženy a 
rodiče moji. Udržování hrobu v čistotě a jeho rozumná 
a vkusná výzdoba, to je to poslední, co pro ně můžeme 
udělat. Děláme to rádi a myslíme na ně s úctou a 
láskou.  

Je pro nás proto těžko pochopitelné, že existuje člověk, 
který v posledním půlroce soustavně z našeho hrobu, 
zcela bezostyšně, krade z hrobu květiny. Stalo se tak 
již třikrát, naposledy pár dní po Dušičkách. V letošním 
horkém létě jsem jezdil na hřbitov téměř obden 
zalévat, všechny krádeže se uskutečnily pár dní poté, 
co byly květiny na hrob položeny. 

Když jsem o tom přemýšlel, došel jsem k následujícím 
závěrům. Za prvé to může být někdo, kdo chová 
k mrtvým nebo k nám, nějakou, těžko pochopitelnou 
zášť. Za druhé si ta osoba pouze vylepšuje svůj hrob 
nebo svojí zahrádku. A za třetí, onen člověk je ve 
finanční tísni a ta mu nedovoluje si květiny koupit. Na 
ty první dva případy řešení nemám. Na ten třetí možná 
ano. Pokud bere z hrobu květiny skutečně z nouze, mohu mu zcela nezištně přispět finančním obnosem. Zároveň 
mu zaručím jeho anonymitu. 

Náš případ není zdaleka ojedinělý, slyšel jsem od několika lidí stížnosti na stejné krádeže. Je skutečně těžké 
pochopit, jaký morální profil má někdo, kdo zvenku vypadá jako úctyhodný občan, a přitom je schopen z hrobu 
krást výzdobu. 

Zdeněk Joudal 
Strašice 292  

Vážení uživatelé nájemních bytů obce Strašice,  
s blížícím se koncem roku Vás chceme seznámit s plánovanými akcemi na bytovém fondu v roce 
2016. 
 
Někteří z Vás jistě zaznamenali, že při výměně stávajících jsou osazovány bytové vodoměry jiného typu. Jedná 
se o zařízení, které předává údaje o množství spotřebované vody prostřednictvím radiového přenosu.  
V únoru příštího roku dojde k výměně indikátorů topných nákladů na topných tělesech a nové indikátory budou 
rovněž vybaveny radiovým modulem. Tento způsob přenosu dat je spolehlivý a přesný. Zároveň zvyšuje 
komfort bydlení, jelikož odpadá nutnost vstupovat do bytů za účelem odečtení spotřeb tepla, studené a teplé 
vody.  
Kompletní vybavení bytů bude dokončeno v roce 2017 podle ukončení cejchovacího období jednotlivých 
měřidel. 
Na základě dotačního titulu vyhlášeného Ministerstvem životního prostředí byly zahájeny přípravy na realizaci 
zateplení domů č. p. 558-9 U Pošty, č. p. 525 a č. p. 436. Dále připravujeme rekonstrukci střechy domu č. p. 494-
5 včetně zateplení půdního prostoru podle již zpracované projektové dokumentace. 
Výše uvedené akce vyžadují značné finanční prostředky. Z toho důvodu nelze jinak, než pokračovat 
v nastaveném meziročním zvyšování nájemného schváleného radou obce č. 20/09/11 ze dne 7.9.2011. Rozhodně 
odmítáme tvrzení, že z nájmu jsou hrazeny jiné věci, než opravy či investice do bytových domů, což lze velmi 
snadno ověřit z podkladů účetnictví, které předáváme obci a které je každoročně podrobeno účetnímu auditu. 
 
S pozdravem a přáním klidného prožití vánočních svátků 
                                                                                               Ing. Zdeněk Smejkal, správce bytového fondu 



Stavební činnost obce 2015 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 
      V prosinci 2014 uložilo 
zastupitelstvo Starostovi 
předložit na únorové jednání 
Program rozvoje obce na další 
období. Byl předložen a byly 
v něm schváleny tyto věci: 
    Ano, něco se udělalo, ale 
něco ne! Je otázka, co je 
důležité a co důležité není. Na to 
může mít každý jiný názor.  
Navíc se udělaly některé práce, 
které v tom plánu investic 
nejsou, tedy nejsou ani 
schválené zastupitelstvem. 
Otázka je, proč a jak je to 
možné? Další otázkou je, jak se 
to udělalo? Ozvalo se mi 
několik občanů obce, kteří s tím, 
jak se to dělá, moc spokojení 
nejsou. V rozpočtu a programu 
rozvoje je třeba oprava zahrady 
mateřské školy. Nic proti tomu 
záměru i proti tomu provedení, 
ale lidé se dost podivovali, jak 
mohla nákladní auta jezdit po 
trávnících pod školou a kdo to 
kdy opraví? Že by tohle bylo 
v projektu revitalizace zahrady 
Mateřské školy, v jejím 
rozpočtu, o tom silně pochybuji! 
Je to tedy i otázka řízení té 
stavební akce.  

     Dočetl jsem se ve zprávě Kontrolního výboru o kontrole stavebních akcí obce, že technický dozor investora 
na některých stavebních akcích dělá starosta osobně. Ale na tyto činnosti musí být přeci živnostenské oprávnění 
a na dozory jej dostávají jen autorizované osoby a tou, pokud vím, starosta není! Pak se tedy nedivím tomu, že si 
dodavatelé dělají na stavbách, co chtějí, když je kontroluje člověk, který k tomu nemá ani oprávnění a je otázka 
jak tomu rozumí.  
     Další stížnost jsem dostal na „práce“ při bourání bývalé márnice na našem hřbitově. Lidé si tam před 
dušičkami uklidili a pak přijde firma, kontrolovaná panem starostou a udělá tam neuvěřitelný svinčík. A 
naneštěstí Martin nepřijel na bílém koni.  
 



      Nebere mi takovouto práci rozum. Nedovedu si představit, že by se na mnou řízené stavbě něco takového 
stalo. A pokud ano, že by to někdo neodnesl – minimálně by to ten, kdo to způsobil, uvedl do původního stavu. 
Ale čemu se vlastně divím? Pan Starosta 4 roky nezaplatí fakturu a pak si vymýšlí nesmyslné výmluvy a penále 
315 000,- nechá zaplatit z obecního rozpočtu. 
Tady to zřejmě dopadne také tak. Firma 
dostane zaplaceno a pracovníci obce to napraví 
ve své pracovní době za obecní výplaty.  
Nedivím se pak, že se neplní řádně Program 
rozvoje obce, protože se obecní peníze 
rozhazují za penále, za nekvalitní práci ( 2x 
dělaný chodník u radnice, fasáda na radnici, 
schody do ní, které jsou už dva roky rozdělané 
a nedokončené, opravy střech na bytovkách u 
hřiště, typu výměna sklepních kójí v bytovkách 
za nevím kolik peněz, které se pak ještě 
opravují, protože to je odfláknuté  Viz. zápis 
z Rady obce z 26.10.2015 - Zpráva: RO 
projednala reklamaci ohledně výměny 
sklepních dveří. Tato výměna probíhala 
v domech č.p. 491-497. Úpravu současného 
stavu požaduje 7 nájemníků, neboť dveře nelze dobře otvírat. Úkoly: Projednat se správcem BF možnosti úprav. 
Odpovídá: Hahner Jiří  Termín: 11.11.2015 Usnesení č. 20/10/15-16: RO bere na vědomí požadavek na výměnu 
sklepních dveří č.j. 1532/15 a ukládá postupovat dle textu. A další věci….)  
    Těch keců, které jsem četl a slyšel o opravách bytovek, bylo nepočítaně, ale tady je to v pohodě. Skrze 
„opravené“ zábradlí na obecní bytovce propadne nájemce a zabije se a je ticho po pěšině.   
     Další věc: Několikrát jsem slyšel a v programu rozvoje je napsáno, že v roce 2015 bude zateplena bytovka 
558 – 559. Upozornil jsem v únoru 2015 při schvalování Programu rozvoje, že na to nikde nevidím peníze, ale 
byl jsem označen za neznalce ekonomiky. Schválilo se to tedy v Programu rozvoje, ale kde nic, tu nic. Nechápu 
tento postup a klid, s jakým se to přechází třeba Radou obce či kontrolními orgány obce. Nechápu, jak se o 
plýtvání tepla a taháním peněz z nájemců bytů nikdo nezajímá. Pak se ale udělá asfaltová cesta do Kouta a 
doplácí se to z nájmů v těch bytovkách. Dělám do politiky dost intenzivně od roku 1989, ale tímto způsobem 
řízení, lhaní lidem a vymlouváním se, se prostě smířit nemohu. Kvůli takovýmto postupům jsem, nejen já, klíči 
nezvonil. Bohužel to hodně lidem 
nevadí.  
       Stavební činnost, záchovná činnost 
staveb obce se takovýmto diletantským 
způsobem prostě nedělá, nebo přesněji, 
dělat by se neměla. Tajemník obce mi 
kdysi na webu obce napsal, abych se 
smířil s tím, že mě současná koalice 
prostě nikam nezařadila. No dobře, 
smířil jsem se s tím, nicméně nikdo mi 
nemůže zakázat, abych neukazoval na 
věci, kterým rozumím a vidím, že se to 
dělá diletantsky, stejně, jako se to 
dělalo před rokem 1989. Když jsem 
před rokem 1989 kritizoval diletantské 
řízení výstavby ve Strašicích (obchodní 
dům, záměr postavit za radnicí garáže, 
likvidaci obecní návsi, zanedbávání 
zateplování bytovek, opravy hotelu 
Pošta, hospodaření MH), nikdo to také 
nechtěl slyšet, nebylo to kam napsat, 
odešel jsem tedy z vlastní vůle z Národního výboru, protože pokud si diletanti chtějí něco řídit, ať si to řídí. Ale 
ať potom nesvádějí vinu na jiné. Dnes je naštěstí trochu jiná situace a mám tedy možnost na to veřejně upozornit, 
což tímto činím. Profesionální čest mi to prostě přikazuje.    
    Sleduji také opravy majetku obce Markt Hohenfels. Je to se Strašicemi neporovnatelné! Tam si pan starosta 
prostě na práci bere profíky, takže je znatelný rozdíl mezi výsledkem u nich a u nás. Nedovedu si představit, jak 
by pan Bernhard Graf dopadl, kdyby nechal udělat takový svinčík na hřbitově, jako tam byl udělán na Dušičky 
pod dohledem našeho starosty.   



Skauting ve Strašicích – pokračování č.33 

Po delší pauze se opět scházíme u „snového táborového ohně“. Budeme vzpomínat na život skupiny dětí, 
mladých lidí a jejich vedoucích v roce 1977. Znovu musíme připomenout, že vedoucí oddílů Věra Šmolíková -
Vokáčová a Vlastimil Šmolík, se z důvodu morální zodpovědnosti za pohodové prožití dětství a mládí našich 
členů, zřekli první části skautského zákona zvaného „Skautské ideály“.  Druhá část nazvaná „Skautská praxe“ 
byla převzata různými organizacemi po světě,  org.  PO SSM nevyjímaje. Takže jsme mohli s čistým svědomím 
tímto programem oddíly vést. Ovšem byl to rok 1977, tedy období tvrdého  ideologického  tlaku…… Nyní zde 
alespoň vyjmenuji pro představu  a  „pamětníky“ významnější akce: 

22. února výprava oddílů na horu Plešivec u Jinců, 5. března 
přání maminkám k MDŽ, 2.dubna  ČS. televize natáčí další 
díl do seriálu  „Malované děti“ s našimi oddíly a besedu 
s vedoucí Věrou Šmolíkovovu – Vokáčovou, 29.-30. dubna 
„Vítání jara“ na Berounce a u „ naší jeskyně“, 1.květen účast 
na Májové oslavě, 28.květen výprava oddílů na Dobříš a do 
Strže, celý červen příprava tábora,  3.-16. července tábor nad 
Chanovicemi,  29.10. beseda s rodiči o táboře, 8.11. noční 
orientační pochod, 27.12. Vánoční posezení na klubovně. 
Podrobněji popíši dvě z uvedených akcí. Tehdy 2.dubna 
1977 přijel sedmičlenný štáb Čs. televize v čele s Dr. Jiřím 
Mocem natáčet další díl do seriálu „Malované děti“ s našimi 
oddíly. První zastávkou byl dům učitele a básníka  Karla 
Vokáče, kde byl natočen rozhovor s dcerou K.V. – paní 
učitelkou Věrou  Šmolíkovou – Vokáčovou., vedoucí oddílu děvčat. Po té se televizní štáb přesunul k naší 
klubovně „U Padrťáku“. Zde tento díl do seriálu dokončili……  Bohužel, vedoucí projektu Dr. Jiří Moc brzy po 
té na následky autohavárie zemřel. A pokud je nám známo, tak se naše oddíly v televizi neobjevily. Bohužel!  

Především škoda dobrého člověka. A 
potom také, že jsme mohli být na 
obrazovce….. (Strašičáci!) Druhou – a 
to každoročně nejdůležitější akcí byl 
letní tábor. Jeho příprava probíhá 
vlastně během celého roku. Příprava 
jak účastníků ,  tak povolení k táboření 
od příslušné obce, odběr pitné vody, 
hygienického zázemí, přeprava 
materiálu a lidí atd….. Letošní 
přípravu tábořiště máme usnadněnou, 
neboť pojedeme opět na „Zlaté návrší“ 
nad Chanovicemi. Zde jsme tedy  
rozložili  tábor 3. července  1977. 
Zúčastnilo se nás 51 a 2 paní 



kuchařky. Vedení tábora se snažilo připravit našim dětem i  těm  odrostlejším radostné dny plné her, putování 
jihočeskou krajinou,  koupání v „Oáze“ a zajímavých zážitků…..  Třeba i při sklizni kapusty na poli JZD Újezd 
nebo opatřování dříví pro kuchyni či při sportovních hrách. Uvítali jsme několik návštěv.  Milý byl příjezd 
kamaráda – trampa a malíře Jendy Cipry. Jeho linoryt zobrazuje vstupní část  tábora .  10.7. přijela taková  
„návštěva- kontrola“ z OV ČSM.  11.7. přijela velmi milá návštěva žáků a učitelů ze základní školy v Mukačevě 
na Podkarpatské Rusi. Její ředitel byl spolužákem pana ředitele Václava  Jágra, který v Mukačevu chodil až do 
páté třídy. (Otec pana ředitele stavitel pan Jágr v Mukačevu postavil několik městských domů……).  Co dnes 
víme o Podkarpatské Rusi?!  Stejně pohodová byla i atmosféra během další návštěvy, kterou byla návštěva 
rodičů. Neúprosný kalendář nám připomíná, že všechno jednou musí skončit.  A tak ještě společně i jednotlivě 
procházíme oblíbená místa her a zážitků…..  A už troubí náklaďák, jako první. Aby „pracovní síly“ neodjely 
autobusem!  A po návratu vždy stejná úleva – bylo to fajn, ale hlavně , že jsme se vrátili všichni a v pořádku! Po 
prázdninách jsme se ještě sešli s rodiči na popovídání o táboře a další činnosti.  Po Vánocích obvyklé posezení 
na klubovně „U čajové konvice se šípčákem“ při vyprávění a zpívaní koled.  

                                                                                                                          Listopad 2015     Vlastimil Šmolík  

Zas končí jeden muzejní rok 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Opět je tu prosinec a s ním i poslední letošní číslo Barňáku. A za námi rok v muzeu nabitý událostmi. 
Nebudeme jej však nyní a zde bilancovat. To si ponecháme napřesrok, na leden, kdy bude naše letošní práce 
skutečně úplně uzavřená. 
  Jako každoročně, i letos muzeum se muzeum veřejnosti úplně uzavře od 14. 12. 2015 do 15. 1. 2016. Důvodem 
je dobrání letošní dovolené personálu, ale i nutné administrativní a údržbové práce na prahu Nového roku  
Uplynulý listopad je měsícem kratším. Tím rychleji nám utekl v množství akcí a různých událostech 
muzejníkova života. Ale než se k nim dostaneme, zase jednou pár čísel statistiky vedené naší dokumentátorkou, 
Renatou Převrátilovou. V listopadu navštívilo muzeum celkem 50 řádných, tj. platících návštěvníků. Což je na 
měsíc, kdy je opravdu škaredě a „psa by ven nevyhnal“, docela slušné. Ubytovnu v tu dobu využili pouze dva 
nocležníci, čemuž se však nelze příliš divit. Jeden z nich ale vydržel více než týden. 
 Skončila velmi úspěšná výstava historických kostýmů paní Kateřiny Chmelové Bejčkové, jež k nám přivedla i 
Českou televizi s pořadem „Toulavá kamera“. 
Natočený materiál by měl být (předběžné 
sdělení redaktorky) odvysílán 27. prosince. 
Výstavu si prohlédly i děti ze strašické Základní 
školy. Nahradí ji už tradičně výstava obrazů 
Jindřišky Hánové „Brdy tajemné“ a opět bude 
v jejím rámci, v adventním čase, vystaven 
autorčin „Strašický betlém“. Návrhové panely 
k betlému zkrášlí letos adventní akce u 
stromečku na mirošovském zámku. Vernisáž 
výstavy je stanovena na neděli 6. prosince v 16 
hodin a výstava potrvá do konce ledna. 
  T. Makaj a M. Lang se zúčastnili konference 
„Genius loci“ v Muzeu jižního Plzeňska 
v Blovicích. Na významně a početně obsazené 
konferenci v důstojném prostředí bývalé kaple 
sv. Ondřeje, přednesli jmenovaní své příspěvky, a to:  „Hostinec Pod Starou Hutí v Rokycanech- pohled do časů 
pohostinství na městském předměstí v 19. a 20. století.“	(Makaj) a „Plíživý zánik neopakovatelného genia loci 
hornického Mirošova“ (Lang). Oba příspěvky vyjdou ve sborníku z konference, jenž bude příští rok k dostání i u 
nás v muzeu. 
  M. Lang se zúčastnil velmi důležitého republikového sněmu Asociace muzeí a galerií ČR, tentokrát 
pořádanému v Plzni ve velkém sále objektu Secese v plzeňském pivovaru. Sněm měl letos poněkud bouřlivější 
průběh, neboť se řešilo další směrování asociace a volil  předseda s exekutivou. Novým předsedou se stal Mgr. 
Ondřej Dostál Ph.D. z Mendelova muzea v Brně. Za Západočeskou sekci byla do exekutivy znovu zvolena 
PhDr. Jana Hutníková z Muzea Českého lesa v Tachově. Strategické cíle AMG se budou ubírat hlavně cestou 
dalšího zkvalitňování a zviditelnění muzejní praxe. 
Starosta obce Strašice Jiří Hahner a za muzeum Martin Lang byli hosty „Kulatého stolu“ Západočeského 
Syndikátu novinářů v Plzni. Tato tentokrát neobyčejně početnými zástupci médií zastoupená tisková konference 



se věnovala nově otevírané Chráněné krajinné oblasti Brdy. Spolu se jmenovanými odpovídali na hojné otázky 
novinářů zástupci AOPK Mgr. Bohumil Fišer (ustanovený vedoucí CHKO Brdy) se svým nadřízeným, RNDr. 
Jaroslavem Obermajerem, za zanikající VÚ Brdy Karel Urban a konečně i představitel Krajského úřadu Ing. 
arch. Miloslav Michalec. 
  V Kulturním domě v Hrádku proběhla beseda M. Langa s občany pod názvem „CHKO Brdy a co my v Hrádku 
s tím?“. Konala se pod záštitou Pravicové koalice z hrádeckého městského zastupitelstva a zúčastnila se jí skoro 
čtyřícítka zájemců. Přesto-že Hrádek s novou CHKO přímo nesousedí, mají místní nejen zájem o její fungování, 
ale i o možnosti, které může poskytnout předpokládaný zvýšený cestovní ruch. Bližší informace o CHKO jsme 
přinesli již v minulém Barňáku. 
M. Lang přednášel i v prostorách Velké výstavní síně Muzea Dr. Bohuslava Horáka na téma „Báňskohistorické 
zajímavosti Středních Brd“. Přes v sousedství probíhající vánoční trhy a oslavy prvního Adventu akce přilákala 
dvacet posluchačů. 
  Brdská edice vydala pěkný a zajímavý kalendář 
na rok 2016 „Strašice v proměnách času“. 
Historické fotografie doprovodil textem Tomáš 
Makaj. Kalendář lze zakoupit v muzeu, 
v knihovně i na radnici.  V rámci Brdské edice 
vyšel také kalendář „ Medový Újezd – obrázky 
z historie“. 
  Před dokončením se nachází rukopis publikace 
k 650 letům Mirošova, jež ponese název „Velká 
kniha o Mirošově“. Díky spolupráci 
s rokycanským muzeem a soukromými sběrateli 
se již rýsuje i velmi bohatá obrazová příloha. K historický snímkům přibyly i současné, jež ve většině 
fotografoval dlouhodobý spolupracovník našeho muzea, Richard Rotter. 
 
Vážení čtenáři Barňáku a příznivci Muzea Středních Brd! Závěrem bychom Vám chtěli poděkovat za Vaši 
přízeň a popřát Vám opravdu veselé Vánoce a šťastný Nový rok! Patří Vám poděkování za Váš zájem a Vaši 
podporu, kterou se snažíme ze všech sil zúročovat. Poděkování však patří i našim dobrovolným 
spolupracovníkům a v neposlední řadě i našim obětavým „víkendovým“ průvodcům a kustodům, panu Ing. 
Václavu Jiřičkovi a paní Janě Sazimové. Naším přáním je, 
abychom se všichni zase ve zdraví sešli v příštím roce ve 
stálých expozicích i na výstavách pod střechou Muzea 
Středních Brd!             
 
Vážení a milí návštěvníci, příznivci muzea, 
Brdské edice, čtenáři Barňáku a vůbec všichni 
lidé dobré vůle, dovolte nám, abychom Vám 
popřáli co nejhezčí prožití adventního času, 
krásné, klidné a bohaté Vánoce i mnoho zdraví, štěstí a spokojenosti v Novém roce 2016!    
 

Plzeňský skart přeje příjemné prožití vánočních 

svátků, hodně zdraví, štěstí a úspěchů v roce 2016. 

     

                                                                                                                         

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický 

odpad. Likvidace autovraků zdarma. Tel: 602 414 523, 602 208 996.  www. plzenskyskart. 



Místní knihovna ve 

Strašicích 

pořádá 

v sobotu 19. prosince 2015 

od 14 hodin  

ve velkém sále Společenského domu 

ADVENTNÍ  ODPOLEDNE 
V programu vystoupí s vánoční hudbou a 

povídaním Collegium Musicum se svými hosty 

Těšíme se na Vaši 

návštěvu 

Vstupné 

dobrovolné 

Na akci bude 

instalována 

výstava vánočních 

pohlednic a 

Betlémů 

Autobus tam i zpět zajištěn. 
Cena obousměrné jízdenky 
100,- Kč. Informace na 
telefonu 724 172 747 pan 
David Pliml. 

 



Srdečně Vás zveme na přednášku spojenou 

s projekcí obrázků ze starých Strašic, která se 

bude konat dne 10. prosince od 17 hodin v Místní 

knihovně ve Strašicích. 

Humorné a historické výjevy Vám zprostředkuje 

Tomáš Makaj a Petra Matějka. Hostem pořadu 

bude starosta obce Jiří Hahner. 


